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Meghívottként jelen volt: a mellékelt jelenléti íven szereplők 

 

Székely Antal elnök köszöntötte a megjelenteket és a bizottság ülését 16 óra 5 perckor megnyitotta. 

Megállapította, hogy a bizottság határozatképes, mert a 7 fő bizottsági tagból 7 fő jelen volt. Ismertette 

a napirendet.  

 

Miután kérdés, módosító javaslat nem volt, kérte a bizottság tagjait, szavazzanak a napirendről. 

 

A bizottság a napirendet nyílt szavazással, 7 fő bizottsági tag részvételével 7 igen szavazattal 

elfogadta, és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének  
Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

1/2015. (I.14.) MOSB határozata 

a napirendről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

2015. január 14-ei rendkívüli ülésén az alábbi napirendi pontot tárgyalja:  

Nyílt ülés: 

  1. A 2015. évi költségvetés véleményezése 

 Előadó: Székely Antal elnök 

 

 Felelős: Székely Antal elnök 

 

 

1. NAPIRENDI PONT:  A 2015. évi költségvetés véleményezése 

  

 Előadó: Székely Antal elnök 

 

 

Székely Antal elnök kérdése az volt, hogy mindenki át tudta-e tekinteni a táblákat. Kérte, hogy tegyék 

meg javaslataikat. 

 

Szabó Mihály bizottsági tag kérdése az volt, hogy soronként tegyék-e meg javaslataikat.  
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Székely Antal elnök javaslata az volt, hogy elsősorban azokat a sorokat tekintsék át, amelyek a 

bizottságot érintik. A költségvetés egyéb soraihoz is tehetnek javaslatot, de azt is meg kellene határozni 

melyik sorról kívánnak átcsoportosítani. 

 

Biró Mónika tankerület igazgató elmondta, hogy jogszabályi változásról küldött információt a város 

vezetőinek és az elnöknek.  A közművelődési törvényben jelent meg részletező módosítás az 

intézményműködtető finanszírozási kötelezettségéről. Javasolta, hogy a város vezetőivel egyeztessenek.  

 

Rajnai Gábor alpolgármester elmondta, hogy az intézményfenntartókra terhet ró az új szabályozás, 

Az információt az előző napon kapták, még nem volt lehetőség beépíteni a költségvetési sorok közé az 

összeget. Elmondta, hogy a Pénzügyi Bizottság a költségvetést több alkalommal tárgyalja a végleges 

elfogadásig. Kérte a jelenlévőket, hogy javaslataik megtétele során legyenek tekintettel a költségvetési 

hiány mértékére és amennyiben a bizottság a saját területén lát lehetőséget a költségvetési sor 

csökkentésére, akkor tegye meg. Hiánnyal nem lehet költségvetést tervezni. 

 

Szabó Mihály bizottsági tag kérdése az 5-ös számú mellékletben az állami fenntartású intézményben 

dolgozók juttatásainak járulékaira vonatkozott, korábban nem szerepelt ilyen sor a költségvetésben. A 

városi elismerések sora korábban nem szerepelt a költségvetésben, kérdése az volt mire szándékozik 

felhasználni a tervezett összeget a város. A szociális területen erősen csökkentve lettek a kiadások. Az 

óvodáknál a 2015. évre 5 millió forinttal csökkentették az élelmezés költségeit, feltételezte, hogy a 

gyermeklétszám változása miatt. A közüzemi díjak 8 millió forinttal csökkentek. Az energetikai 

korszerűsítés komoly változást eredményezett, javasolta más  intézménynél is bevezetni. Az óvodáknál 

csökkentek a kiadások mégis 102 % lett az arány. A Hunyadi Mátyás Általános Iskolánál minden évben 

tervezésre kerül a kútfúrás. A Szent Borbála tér felújítására 10 millió forint van a tervezetben, kérdése 

az volt, hogy milyen felújítás várható. A sportkomplexum és a szakközépiskolában az ökölvívó 

szakosztály elhelyezésére is van tervezve költség, kérdése a konkrétumokra vonatkozott. Megállapította, 

hogy az állami támogatás jóval kevesebb lett, mint tavaly, ennek következtében a kiadás jelentősen 

növekedni fog. 

 

Székely Antal elnök elmondta, hogy a szociális kiadásokat jelentősen csökkentették. Több ellátás is 

megszűnt. A költségvetésben plusz pénzeket kellett tervezni. A Szent Borbála térrel kapcsolatban nincs 

információja, az a szakbizottság hatásköre. Az állami fenntartásba tartozó intézmények dolgozóinak  

cafetéria juttatásra lenne szükség. 

 

Bársony Éva osztályvezető kérte, hogy ne cafetériának hívják, a helyes megnevezése egyéb juttatás.  

 

Székely Antal elnök elmondta, hogy a városban működő állami fenntartásban lévő intézmények 

dolgozói kapják, a város fenntartásában lévő intézmények dolgozóihoz hasonló összegben. 

 

Szabó Mihály bizottsági tag véleménye az volt, hogy a költségvetési sor elismerés néven van, ez 

zavaró. 

 

Székely Antal elnök elmondta, hogy még nem tudják pontosan hány személyt érint, ezért még változhat 

a tervezett összeg. Reményei szerint a pedagógus napon már megkaphatják az érintettek, addig még 

pontosítani kell kinek jár. A városi elismerések között van olyan, amely idejét múlt. A jó tanuló-jó 

sportoló elismerést is módosították már, a későbbiekben még várható változás, ez az oka a tervezett 

magasabb összegnek. Az ökölvívó szakosztály a szakközépiskolában kerülne elhelyezésre, A 

kazánházas termet felújították, azonban esős időben áll benne a víz, beázik. Amennyiben nem lesz más 

lehetőség a közeljövőben, akkor egy ideig ott lesz elhelyezve a szakosztály. A városban több ingatlan is 

van, amely alkalmas lehet a szakosztály elhelyezésére, át kell gondolni. 

 

Szabó Mihály bizottsági tag elmondta, hogy valahol olvasta, hogy az óvoda csak kötelező feladatokat 

lát el. Az elmúlt évben 9 millió forint jutott az önként vállat feladatok ellátására. Az idei évben nem 

látnak el önként vállalt feladatot. 
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Bársony Éva osztályvezető elmondta, hogy amíg a költségvetés fő számai nem állnak össze, addig nem 

tudja megmondani mekkora összeg jut az önként vállalt feladatok ellátására. Elsősorban a költségvetés 

fő összegeit és a kiadásokat kell egyenlegbe hozni, majd azt követően kerül megbontásra a kötelező és 

önként vállalt feladatokra. A sportkomplexumról az előző napi Városfejlesztési és Környezetvédelmi 

Bizottság ülésén tárgyaltak. A korábbi Gárdonyi Géza Általános Iskola zeneiskolai termét és a 

tereprendezést szükséges még finanszírozni. A teremben kerülne elhelyezésre a cselgáncs egyesület. 

Javasolta, hogy a költségvetési sor elnevezését módosítsák az Eötvös szakiskola tetőfelújítása esetében, 

a teljes név legyen tetőfelújítás és csapadékvíz elvezetés. 

 

Székely Antal elnök elmondta, hogy belső csapadékvíz elvezetése van az épületnek, még legalább 100 

millió forinttal szükséges lenne megemelni a költségvetésben szereplő összeget, amennyiben a 

csapadékvíz elvezetést is finanszírozni szeretnék. 

 

Hartmann József bizottsági tag örömét fejezte ki, hogy az állami fenntartásban lévő intézmények 

dolgozói is hasonló mértékű juttatásban részesülhetnek, mint a városi intézmények dolgozói, továbbá, 

hogy a közművelődési törvényben pontosításra került a feladatok ellátásának felelőse. Nem csak a 

pedagógusok anyagi elismerése, hanem a működtetés eszközrendszere is gondot jelent évek óta, már a 

KLIK megalakulását megelőzően is. Korábban, amikor a pályázatokon sikerrel szerepeltek, már jelezte, 

hogy az eszközrendszert és az épületet is fenn kell majd tartani.  Az épületek részleges felújítást kaptak, 

az alapvezetékek cseréje nincs megoldva, a fűtéscsövek mennek tönkre, minden évben tervezve volt, de 

halasztásra került. A működtetést jelentősen zavarja ezért akár a személyes juttatások fölé helyezve 

szükséges biztosítani a fedezetet, amely komoly kiadást jelent majd. Az intézmények informatikai 

eszközeinek karbantartása, cseréje több millió forintot igényel. A laptopok elavultak, szükséges lenne 

felfejleszteni legalább olyan szintre, amilyenen a kollégák vannak tudásban. A laptopok folyamatos 

használatban vannak. A gyenge sávszélességű rendszer is gondot jelent évek óta. A DIGI-től kért 

árajánlatot, 60 E Ft-os éves díjért vállalnák a szolgáltatást az intézmények részére. Térítésmentesen 

bevezetnék a kábelt, csak a működtetést kell téríteni. A programok 3-4 év alatt elavulnak, amelyek a 

régi gépeken nem is futnak. Az üzemeltetés, amely a gyerekek szempontjából is fontos pénzt igényel. 

 

Székely Antal elnök kérdése az volt, hogy a 4. oldalon a gép, berendezés karbantartás az előző évi 

összeggel lett tervezve, ebbe a sorba számít-e bele az intézményi gép karbantartás is. Minden 

intézményben több számítástechnikai eszköz is van, jelentős összegbe kerül a karbantartás. Nem tudja, 

hogy az új rendelkezésben milyen mértékben oszlik meg a kötelezettség.  

 

Bársony Éva osztályvezető elmondta, hogy a korábbi törvény alapján a szakmai működtetés nem a 

fenntartó feladata. A tervezet 4. oldalán a gép karbantartás sor nem tartalmazza a szakmai működéshez 

kapcsolódó gépek, berendezések karbantartását. Szakmai kiadási kötelezettség eddig nem volt. 

Véleménye szerint a szabályozás mély szakmai jogi egyeztetést kíván. Konstruktív egyeztetés 

szükséges. Elmondta, hogy az állam a normatívát, a gépjármű adóbevételeket részben, a személyi 

jövedelemadó bevételeket teljes egészében elvonta az önkormányzatoktól. Meglepődve vette tudomásul 

a törvényi szabályozás változását. Az összeget a kötelező eszközjegyzék alapján megpróbálják 

meghatározni. 

 

Székely Antal elnök véleménye az volt, hogy a berendezéseket eladni nem lehet. Amennyiben 

használni szeretnék, valamit tenni kell. Több olyan feladat van, amelyek már csak elektronikával, 

számítógéppel érhetőek el. A költségvetésbe javasolta beépíteni a szükséges minimumot.  

 

Dr. Mátics István bizottsági tag elmondta, hogy az oktatás és az egészségügy is nehéz helyzetben van. 

A szociális terület kiadásait költségvetési szinten tárgyalják, holott még szociális rendelet sincs, amelyet 

a törvényi változások miatt újra kell alkotni. Az a kérdés, hogy a szociális rendelet megalkotása az 

elsődleges feladat vagy a költségvetés elfogadása. A Képviselő-testület költségvetési rendeletet alkot, 

majd aztán a rendeletnek kell megfelelnie a költségvetésnek. A szociális kiadásokat megszorításokkal 

tervezik, amely előre vetíti, hogy nem fog teljesülni.  Felhívta a figyelmet arra, hogy már korábbi 

években is kérték, hogy a vállalkozó háziorvosok iparűzési adó terhét az önkormányzat engedje el vagy 

valamilyen formában írja jóvá. A közfeladatot ellátó, állami alkalmazott háziorvos ugyanazt a feladatot 



4 

 

végzi, a vállalkozó háziorvost azonban az iparűzési adó is sújtja. Véleménye szerint jogos a vállalkozó 

háziorvosok elvárása a településtől. Vannak olyan települések, ahol a település segíti a háziorvost a 

rendelő rezsijének és az iparűzési adó fizetésének átvállalásával, hogy helyben tartsák az orvost. A 

szakrendelő esetében sikerült elérni, hogy az iparűzési adó mértékéig eszközvásárlással támogatta a 

város a szakorvosi rendelőt. Kérte, hogy gondolják át. További észrevétele az volt, hogy a tervezetből 

hiányzik a prevencióra, a HPV oltásra szánt összeg tervezése.  

 

Biró Mónika tankerület igazgató elmondta, hogy a HPV oltás finanszírozását az állam végzi ettől az 

évtől.  

 

Dr. Mátics István bizottsági tag továbbá javasolta, hogy az elmúlt években elmaradtak, a komplex 

onkológiai szűrés részét képező székletszűrés és vesevizsgálatok. A szakma javaslata alapján a három 

évente végzett vizsgálatok és a TSH szűrés szakmailag és anyagilag indokolható forma. A vizsgálatok 

költsége 5-6 millió forint lenne, javasolta újra bevezetni. A sportorvosi ellátás a korábbi évekkel azonos 

szinten van. A költségvetés tervezetben a laboratóriumi szakrendelés támogatása három hónapra került 

tervezésre 3 millió forint működési támogatással, amely vagy indokolt, vagy nem. Amennyiben a 

laboratóriumi ellátásra fordítják az összeget, akkor 12 hónapra kellene tervezni. Arról, hogy az átutalt 

összeget mire fordítják, nincs információ. Úgy gondolja, hogy ilyen formában nem célszerű támogatást 

nyújtani. Az előző évben a gép-műszer alapítványra fordított támogatás összegének kétszeresét 

támogatná. 

 

Székely Antal elnök elmondta, hogy a laboratóriumi szakellátás támogatása a költségvetésben azért 

három hónapra lett tervezve, mert nincs információ arról, hogy mire fordítják ezt az összeget.  

 

Dr. Mátics István bizottsági tag elmondta, hogy kért adatokat a szakorvosi rendelőtől, hogy tudja 

támogatni a költségvetésben meghatározott összeget, de nem kapott információt.  

 

Orbán Ferenc bizottsági tag elmondta, hogy a számítástechnika roham léptekkel fejlődik, egyetért 

azzal, hogy a karbantartást tervezni kell. A kormány szeretné a széles sávú internet elérhetőségét 

biztosítani. Továbbá felhívta a figyelmet arra, hogy az állam átvállalta az adósságot. 

 

Székely Antal elnök véleménye az volt, hogy a Kormány már a cafetéria jutattást is minden évben 

megígérte a közalkalmazottak részére, mégsem biztosította eddig. Tartott attól, hogy a szélessávú 

internetre is sokat kell várni. Az eszközökkel most vannak gondok, de nem tudják megvárni, hogy majd 

sokára bevezetik. Elismerte, hogy minden hozzászóló felvetése helytálló, de amennyiben a költségvetést 

egyensúlyba akarják hozni, arra is javaslatot kell tenni, hogy melyik sorról biztosítsák a fedezetet. 

 

Biró Mónika tankerület igazgató elmondta, hogy az új jogszabály szerint azokra az eszközökre 

vonatkozik a kötelezettség, amely az önkormányzat tulajdonában van. Az új, pályázati eszközök, vagy 

amit az elmúlt két évben kaptak az intézmények, azok kötelezettsége már a KLIK-et terheli. Az 

eszközpark folyamatosan amortizálódott, új pályázattal nem tudtak indulni. A szakközépiskola, a 

Benedek Elek EGYMI és a vidéki iskolák kaptak új gépeket. Abban az esetben, ahol még a pályázati 

kötelmek érvényesek nem indulhat az intézmény új pályázaton. Arra senki nem gondolt, hogy az 

eszközpark az öt évet sem bírja ki. Ekkora tételt nem tudott a KLIK finanszírozni, karbantartást, apróbb 

javításokat végeztek, vagy abban az esetben, ha az eszköz alkalmatlanná vált a használatra a kollégák 

új gépet kaptak.  

 

Székely Antal elnök véleménye az volt, hogy a döntéshozatalhoz az összeget kellene tudni. Kérdése az 

volt, hogy az intézmények mikorra tudnák megmondani, mekkora összegre lenne szükség az eszközpark 

rendbetételéhez. 

 

Biró Mónika tankerület igazgató elmondta, hogy nem tudják most meghatározni az összeget. 

Hamarosan cserélni kell az eszközparkot. A Hamvas Béla Gimnázium és Szakiskola prioritást élvez az 

új érettségi rendszer miatt. Az Eötvös iskolára vonatkozóan 2015. július 30-ai határidővel az átadás-
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átvételt a Nemzetgazdasági Minisztériummal le kell bonyolítani. Ezt itt ki lehet törölni, egy másik 

helyen már leírásra került.  

 

Hartmann József bizottsági tag tájékoztatásul elmondta, hogy korábban jelezte, hogy a gépek tönkre 

fognak menni és szükséges lesz a karbantartás. Erre Takács Károly polgármester is felhívta a figyelmet, 

megjegyezte, hogy kb. 3 év egy gépnek a kihordási ideje. 2016. év eleje a pályázat kifutási ideje, erre 

kell felkészülni.  

 

Molnár István bizottsági tag elismerte, hogy nagy probléma van az általános iskolákban az interaktív 

táblákkal és az óvodákban, de a város középfokú intézményében továbbra is táblára írnak krétával, a 

műhelyből hiányoznak az alapvető eszközök, amelyek szükségesek lennének az ipari parkhoz 

kapcsolódó képzések miatt. Nincs meg minden eszköz a szakmai munka végzéséhez.  

 

Benyiczki Ágota óvodavezető elismerte, hogy a KLIK által fenntartott intézményeknek gondjuk van, 

azonban az óvoda az önkormányzat által fenntartott intézmény, mégis 5 % -ot vissza kell lépni a 

finanszírozás tekintetében, amely a működést bizonytalanná teszi. Az idei évben nem előre lépnek, mint 

az elmúlt években, mert korábban jutott összeg a kisebb javításokra is. Az élelmezésre biztosan nem 

lesz elég a tervezett összeg. Ígéret van arra, hogy áprilisban emelhetnek térítési díjat, az elmúlt években 

nem történt emelés. A tervezett összeg a működésre biztosan nem lesz elég. Költségvetésük 80 %-a 

bérjellegű kiadás. A működésre fordított összegből tudnak csak elvenni, de ez működés képtelenné teszi 

az intézményt.  A Malomsori  óvoda az 1960-as években épült, a nyílászárók állapota nagyon rossz. 

Szeretné, ha lenne mód az intézmények felújítására, mert a gyerekek biztonsága mindennél fontosabb. 

 

Takács Tímea intézményvezető jelezte, hogy a 9-es mellékletben a Gárdonyi Géza Könyvtár esetében 

az ÁFA mértéke 5 %. 

 

Bársony Éva osztályvezető megköszönte az észrevételt.  

 

Takács Tímea intézményvezető elmondta, hogy a felnőtt könyvtárban rossz a fűtés, javításra szorul, 

jelenleg 17 C fokban dolgoznak. 

 

Székely Antal elnök véleménye az volt, hogy a Szent Borbála tér felújítása helyett a Kölcsey Ferenc 

Művelődési Központ nyílászáró cseréje és szigetelés fontosabb lett volna. Véleménye szerint a nem 

sürgős beruházásokat mellőzni kellene. 

 

Szabó Mihály bizottsági tag elmondta, hogy a korábbi években is felkérték az intézményeket, hogy 

csökkentsék kiadásaikat. Tudomása szerint most is felkérték őket. A közüzemi díj az idei évre tervezett 

12800 E Ft. Amennyiben a napelemmel spóroltak, akkor miért terveztek ekkora összeggel. 

 

Benyiczki Ágota óvodavezető elmondta, hogy a költségvetésbe tervezett összegbe bele kell férni. 

Azonban a szöveges indoklásba jelezték, hogy a tervezett összeg nem lesz elegendő.  

 

Szabó Mihály bizottsági tag kérdése az volt, hogy az élelmezési költség a gyereklétszám miatt 

alacsonyabb-e. 

 

Benyiczki Ágota óvodavezető elmondta, hogy kevesebb a gyermeklétszám, de ennek ellenére sem lesz 

elegendő a tervezett összeg. Szükséges emelni a térítési díjat. Az elmúlt három évben nem történt 

emelés.  

 

Székely Antal elnök elmondta, hogy fontos információ lesz, hogy a számítástechnikai eszközök 

fenntartása és működtetése milyen összeget igényel. Kérése az volt, hogy amikor meg kell határozni a 

tételeket, akkor támogassák, hogy megvalósuljon. Nehéz a közvélemény, a párttársak és megbízók elé 

állni, amikor ilyen nehéz körülmények vannak. Ebben az esetben nem azokat a beruházásokat kell 

támogatni, amelyeket el lehet halasztani. 
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Károlyiné dr Plóza Melinda referens kérdése az volt, hogy folytatódik-e az iskolagyümölcs program. 

 

Biró Mónika tankerület igazgató elmondta, hogy az ehhez kapcsolódó jogszabály nem változott, az 

intézmények az eddigiekhez hasonlóan részesülnek benne.  

 

Tóth Gábor intézményvezető tájékoztatásul elmondta, hogy a héten három nap az iskolagyümölcs, 

amely soha nem volt minden tanítási napot lefedő. A tanévre elosztva három hat hetes ciklusban kapták. 

Jelenleg négy ciklusban négy héttől hat hétig terjedően kapják. Folyamatosan változik a tartalma. 

Összességében a tanítási hetek több mint felét fedi le.  

 

Jugovics József bizottsági tag kérdése az volt, hogy az iskolai tankönyvfelelősök mikor kapják meg a 

juttatást. 

 

Biró Mónika tankerület igazgató elmondta, hogy ez a KELLO Könyvtárellátó Nonprofit Kft. 

hatásköre. Az elmúlt évben a KLIK megelőlegezte a pedagógusoknak az összeget, kevés tankerület volt, 

de az oroszlányi megtehette. A KELLO Könyvtárellátó Nonprofit Kft. a mai napig nem számolt el az 

összeggel. Kevesebb bevétel folyik be a KLIK-hez, így nehezebben tud átcsoportosítani összegeket, 

ezért jelenleg nehezebb megoldani az összeg megelőlegezését a pedagógusok részére. 

 

Székely Antal elnök tájékoztatásul elmondta, hogy amíg tanított, azt tapasztalta, hogy decemberig egy 

osztályban sem volt tankönyv, mert nem érkeztek meg időben. 

 

Biró Mónika tankerület igazgató hangsúlyozta, hogy a tankönyvellátás egy különálló rendszer része, 

nem tartozik a KLIK-hez.  

 

Szabó Mihály bizottsági tag kérése az volt, hogy a Kölcsey Ferenc Művelődési Központ igazgatójának 

felmentésével kapcsolatos dokumentumokat szeretné megtekinteni.  

 

Székely Antal elnök elmondta, hogy a következő bizottsági ülésen zárt ülés keretében lesz lehetősége.  

 

 

Miután több kérdés, hozzászólás nem volt, Székely Antal elnök a bizottság nyílt ülését 17 óra 10 

perckor bezárta. 

 

 

 K.m.f. 

 

 

 

 

 Székely Antal  

 elnök   bizottság tagja 

 

 

 

  Péter Melitta  

  jegyzőkönyvvezető 


